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Vid ditt tillträde som ordförande hade du ambitio-
nen att besöka så många klubbar som möjligt, och
jag vet att du hälsat på oss i Sundsvall. Hur många
klubbesök har det blivit?

– Det har blivit ett 30-tal. Besöken har varit
väldigt roliga och givande.

Något särskilt minne från besöken?
– När Peter Ventura och jag fick storstryk i

Sundsvall.

Hmpf... ovanligt tung start på den här intervjun.
Jag får  försöka att kontra lite senare.

Om vi pratar lite sponsring till bridgen, så sa du för
två år sedan att konjunkturen är så pass god att
det finns goda förutsättningar för att öka bridgens
del av sponsorskakan. Jag tror att många spelare
hade hoppats på ett bättre utfall. Är du nöjd själv?

– En klar besvikelse. Det är förvisso glädjande
att Niklas Data sponsrar det öppna landslaget och
att jag för min personliga del sponsrar Chairman’s

Cup. Att få fram sponsorer till bridgen är en
process som tar mycket längre tid än jag trodde
för två år sedan. Sponsorsökandet är dock inget
jobb som stannar upp.

Med Qviberg och Dieden som nytillskott i styrelsen
för två år sedan släpptes s a s kapitalet in i
styrelsen. Hur har det märkts?

– Jag tycker det är ovidkommande i samman-
hanget och inte vad folk tänker på i första hand.
I idrotter som blir riktigt stora är pengar involve-
rade. Man måste acceptera att en kommersiell
ådra lockar folk, det ger attraktion och i sin tur
ökad rekrytering.

Har du haft någon hjärtefråga som ordförande?
– Två viktiga. En av de viktigaste frågorna vi i

styrelsen arbetat för är att lösa är tvisten med
Jannersten Förlag. Per Jannersten visade för sin
del prov på god vilja att hitta en lösning genom att
visa sig på Riksstämman. Konflikten har skadat

bridgerörelsen. Den har varit arbetsam och onö-
digt kostsam.

Hjärtefråga två, då?
– Starka distrikt. Centralt i bridgen är den

demokratiska rörelsen. Distrikten är idag försva-
gade och de varierar oerhört i kvalitet. Starka
distrikt ligger mig varmt om hjärtat. Nu senast på
Riksstämman fanns några distrikt utan delegater.
Om vi ska få en kompetent styrelse med bra
spridning måste vi uppvisa starka distrikt. Svaga
distrikt ger negativa följdverkningar för bridgen
som helhet.

Du efterlyser starka distrikt. Hur ska de stärkas
rent praktiskt?

– Jag har ingen patentlösning, och det är egent-
ligen inte styrelsens sak. Det gäller att tänka
längre än näsan räcker. Det är inte bra när man
tänker bridgeutveckling i kortsiktigt perspektiv.
Jag vill gärna uppmana samtliga klubbar att skapa

Mats Qviberg omvaldes till ord-

förandeposten i SBF för perio-

den 1999-2001 av en enhällig

Riksstämma.

Mats har svingat klubban i

två år redan. Vad har han uträt-

tat? Kommer han att klara av att

marknadsföra bridgen som en

intellektuell sport in på 2000-

talet?

Frågorna är många. Svensk

Bridge ställde dem.

år222

Av Peter Ventura, Sundsvall
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starka distrikt, för både starka klubbar och di-
strikt är viktiga. Just nu ser det lovande ut, men
det kan lätt svänga åt andra hållet.

Vad har utvecklats positivt under de här två åren?
– Jag vill gärna nämna kansliet. Jag är väldigt

nöjd med Björn Gustafsson och hans kollegers
arbete. Svensk Bridge är ett oerhört centralt fo-
rum, och jag vill också nämna Peter Venturas
arbete med tidningen. Varje nummer är för mig
personligen ett glädjeämne, och det är bara att
lyfta på hatten för Peter, som jag tycker gör
tidningen bättre och bättre. Det är viktigt att alla
hittar någonting som tilltalar dem i Svensk Bridge.

Medlemsutvecklingen visar på svagt ökande.
– Så här långt i år visar siffrorna på en jätte-

uppryckning i storleksordningen 20 procent. Det
tycker jag är stimulerande.

Vad krävs för att medlemstalen ska öka – och när
kommer boomen?

– Den utveckling vi ser idag är till viss del en
boom. Det stora glädjeämnet är Stockholm, men
även Skåne uppvisar rejält stigande medlemstal.
Jag tror inte på någon jätteboom för bridgen. Den
utveckling vi har är god, och tar man sig en titt på
andra organisationer noterar man fallande med-
lemstal på många håll.

Föryngringen går lite trögt...
– Den är väldigt olika i olika delar av landet. Vi

har flera utomordentligt duktiga konsulenter som
arbetar på heltid med att ge bridgen fler juniorer.
Jag tänker på Katt (Catarina Midskog) i Stock-
holm, Micke Melander, Raffe Byström och Gö-
ran Lindberg. Konsulenterna är värdefulla för
bridgens utveckling i Sverige. Och titta på Raffes
vitalitet!

Också föryngringen i styrelsen går lite trögt...
– Det håller jag inte med om. Styrelsen speglar

den fördelning som medlemsstrukturen har. Jag
tycker vi har en ungdomlig och spänstig styrelse,
men det finns säkert mer att göra.

En ordförande får inte dega till sig och bli försoffad
utan måste hänga med i ungdomskulturen. Därför
kommer jag som ett test att säga fyra ungdoms-
förknippade ting och du ska för mig berätta vad det
handlar om.

– Jaha...

Redo?
– Kör på!

”E-type”?
– Popsångare vars pappa heter Bo Eriksson och

leder TV-programmet Vetenskapens Värld. Det
borde innebära att sångaren också heter Eriks-
son... Martin, väl?

Helt korrekt. Mycket bra!

Då säger jag ”Spinning”.
– Det är när man går på gym, sitter på en cykel

och tränar. Jag tror att det är till musik.

Mycket bra, igen!

”Leonardo diCaprio”?
– Ungdomsidol från Hollywood som spelade

huvudrollen i storfilmen Titanic.

Fortfarande inget att anmärka på.

”El Maco”?
– Hamburgare som ”går” sex veckor på

McDonald’s.

Det här klarade ordföranden galant. Det finns
ingen som helst anledning att betvivla att vi har en
ordförande som kan ge bridgen i Sverige en ung-
domlig prägel under de kommande åren.

Hur går det att öka proffsigheten i rörelsen?
– Titta på BK S:t Erik i Stockholm – en av

världens mest professionella klubbar. Här levere-
ras bridge på ett proffsigt sätt blandat med  kom-
mers. Det har visat sig vara en lyckad kombina-
tion. För dem som inte riktigt förstår vad jag
menar uppmanar jag alla att om möjligt göra ett
besök på stockholmsklubben. Ett mycket bra
exempel är BK S:t Eriks bridgekurser– de har varit
oerhört attraktiva.

Om man kommersialiserar bridgen, sker inte det då
på bekostnad av det ideella tänkandet?

– Varje uppfattning får respekteras, men jag

delar inte den oron. Visst ska SM-tävlingarna
spelas på ideell basis, men övriga tävlingar tror jag
mår bra av lite kommers. I styrelsen skissar vi just
nu på en motsvarighet till Chairman’s Cup, en
partävlingscup i storformat.

Ja, den skulle infalla under en nyinrättad SM-vecka
på vintern. Kan du utveckla den idén något?

– Det finns en del tävlingar, bl a SM-finalerna
för juniorer, som skulle kunna samlas under
vinterveckan. SBF vill gärna erbjuda en bridge-
vecka för hela familjen på vintern också.

Har det förts några diskussioner med vinter-
anläggningar?

– Så långt har vi inte kommit ännu. Det skulle
helt klart kännas attraktivt med kombinationen
bridgen och en vintersportort. Frågan är bara om
det finns någon ort som kan matcha Skövdes
lokaler?

Riksstämman bestämde om höjning av medlems-
avgiften med 50 kronor nästa år. Vad vill SBF göra
som motiverar höjningen?

–  Tyävrr går två tredjedelar av höjningen till
att kompensera uteblivna statsbidrag till ung-
domsförbundet. Vi ska dock satsa än mer på
ungdomsrekrytering, utveckling av kursmateriel,
en högklassig tidning och en förbättrad service via
Internet.

Under Riksstämman myntade du uttrycket ”Vi
börjar med Stopp!”. Vad menas med det?

– Att använda alert och stopp i bara vissa
tävlingar ger en osäkerhet om hur dessa kort ska
användas. Varför inte använda alert- och stopp-
lapparna i alla sammanhang? Om vi alla börjar
med stopp blir det lättare att komma ihåg. Vi är
ju vanemänniskor.

Du säger att du under de två senaste åren ”upp-
täckt tävlingsbridgen”. Hur menar du då?

– Innan jag blev ordförande spelade jag bridge
som de flesta amatörer gör, alltså hemmabridge.
Det är en stor skillnad mellan hemmabridge och
tävlingsbridge, och jag uppskattar verkligen
tävlingsmomentet i bridgen. Man skulle kunna
säga att jag upptäckte tjusningen med tävlings-
bridge när jag besökte Klekken i Norge, där NM
spelades sommaren 1998. Per Börgesson har varit
min mentor. Vi har ett lag i BK S:t Eriks fyr-
mannaliga. Jag gladdes även särdeles åt – mot alla
odds – vår kvartsfinal i Chairman’s Cup.

Vilken placering tar Sverige i Bermuda Bowl (VM)?
– Jag blir väldigt glad om vi får en bronspeng

med oss hem.

Hur hinner du med fru, tre barn, hund, att vara
ordförande i SBF utöver ett stort engagemang i
näringslivet?

– Det är klart att det frestar på, och ibland
kommer någonting i kläm, men när jag tar på mig
någonting brukar jag se till att utföra mina upp-
drag på ett bra sätt. Jag vill gärna säga att de här
två åren har varit dubbelt så roliga och dubbelt så
jobbiga som vad jag trodde de skulle bli.

Har du tid med dina tre barn?
– Mina barn är snart vuxna.

De kanske inte bryr sig om pappa särskilt mycket
längre...?

– Vi har ett mycket bra förhållande, mina barn
och jag.

”Rökning är en mental kollaps”, sa du till Svensk
Bridge för två år sedan. Har du fått äta upp det
uttalandet?

– Jag står fast vid min uppfattning, att rökning
verkligen är en intellektuell kollaps. Att rök-
ningen gör nytta för en del människor som tycker
att det är gott har jag förståelse för. Rökarna får

Yuppie och Yuppie.

STOPP

”Vi börjar med Stopp!”

Forts. på nästa sida>>>
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dock betala ett högt pris för synden i form av
hjärt- och kärlsjukdomar, t o m cancer, men varje
människa måste ta ansvar för sitt eget liv och fatta
egna beslut. Men att unga människor ska låta bli
att börja röka – att börja bruka en drog – är en
hjärtesak för mig. Visst har jag fått äta upp
uttalandet men som sagt, jag står för min åsikt.

Någon som grymtat om att du smörjer kråset på
lyxiga matställen?

– Att jag äter lunch på fin resturang i Gamla
stan har jag till viss del också fått äta upp. Jag
försökte bara vara  öppenhjärtig i vår förra inter-
vju.

För två år sedan låg din årsinkomst på ”hyfsade”
2,7 miljoner. Har du givit dig själv lönelyft?

– Jag ligger kvar på ungefär samma nivå.

Vilken svag utveckling!
– Ja...

Hur stor är din förmögenhet?
– Jag har inte räknat. Men jag har så jag klarar

mig...

Nu något som alla med några kronor på banken
eller börsen vill veta. Vad tippar du som aktieguru
– hur kommer börsen att gå i början av nästa
millennium?

– På kort sikt finns positiva faktorer, men vi ska
komma ihåg att vi haft en väldigt bra börs de
senaste 20 åren. Sedan 1979 har värdet på
Stockholmbörsen vuxit 45 gånger. Det är den
största uppgången i historien. Jag har därför en
dämpad uppfattning inför börsutvecklingen, men
jag kan ha fel.

Det finns mycket pengar som strömmar in till
världens börser och relativt få alternativa inve-
steringsmöjligheter som ger lika god avkastning.
Kommer inte det att göra börserna starka?

– Triggern som sätter igång ett börsras ser olika
ut varje gång. Bibeln talar om sju goda år och
sedan sju dåliga. Vi har nu haft sju goda... men
ingen blir gladare än jag om jag har fel – jag har
massor med aktier!

Vilken del av världen blir mest expansiv framöver?
– Länderna kring Stilla Oceanen. USA och

Sydostasiens goda trend ser ut att fortsätta. Eu-
ropa ser sämre ut på lång sikt. Av de länder i
Europa som det ser mest ljust ut för hittar vi
Sverige, men också Finland och England. Anled-
ningen är att dessa tre europeiska länder har större
närhet till USA, och på så vis rider vidare på
amerikanarnas framgångsvåg.

Finansminister Bosse Ringholm ger oss skattebe-
talare något lättad skattebörda kommande år. Är
det tillräckligt?

– Det är olyckligt att våra politiker gör oss
svenskar så enormt skattetyngda. Lättnader på
skattesidan är positiva, Ringholms lindring är ett
steg i rätt riktning, men alldeles för litet. 60
procent av BNP i Sverige är offentlig sektor –
högst i världen. Det kan aldrig leda till ordentligt
tillväxt, tyvärr.

Är Sverige en bananrepublik?
– Möjligen en bananmonarki... nej, vi är långt

mycket bättre än så. Att vi 1999 har svag valuta,
bra fotboll och fin sommar, som är kännetecken
i bananrepubliker, är tillfälligheter. Sverige har
kvaliteter långt bättre än så.

Kontringsläge! Storstryk i Sundsvall... dags att ge
igen.

Nu blir det en gåta.
– Gåta?

Ja, klarar du den här? Det var en cowboy som red
i öknen och kom fram till en stad. När han klev in

2 år, forts.

på stadens saloon var det fredag. Cowboyen spe-
lade poker i tre dygn och red sedan iväg på fredag.
Hur gick det till?

– Cowboy... öknen...??? Red han alltså iväg på
fredag också?

Ja.
– Den klarar jag inte!

Nähä... hästen hette Fredag.
– Ha, ha... den var bra. Grrr...

Svår?
– Mmm...

När vill du gå i pension?
– Jag är inte den persontypen som kommer att

gå i pension. Jag har en vilja att arbeta, och
kommer så att göra tills jag dör.

Trappa ner?
– Det är naturligt att trappa ner något med

åren, och det har jag redan börjat lite med.

Vad är bäst i livet just nu?
– Att mina tre ungdomar verkar må så bra just

nu och har hittat rytmen i livet. Det är glädjande
både för min fru och mig.

Hur gamla är barnen?
– Sönerna är 18 och 13, dottern 17. Den äldste

sonen har precis tagit körkort. Han önskar sig en
bil i studentpresent.

Slutligen – vad gör du på tolvslaget till det nya
millenniet?

– Då befinner jag mig i Antarktis! Det känns
nästan som att åka till månen...! Jag har en ame-
rikansk kompis som bjudit in mig och familjen
att åka en sväng i Sydamerika och till Antarktis,
en resa jag ser fram emot.

Det pirrar redan!  ª

De stöder
       bridgen

Under denna vinjett skriver vi om företag och
enskilda personer, som på olika sätt stöder
bridgen – oavsett om det gäller rent ekono-
miska bidrag, gåvor till den lokala klubbens
prisbord, sponsring av spelare eller lag, eller
hjälp med billiga lokaler.

SBF vill ge sina gynnare så mycket publicitet
som möjligt, så därför ber vi alla som känner
till företag eller personer som stöder bridgen
att berätta detta för kansliet (tel 08-22 00 56)
eller skicka ett brev till Svensk Bridge, Storga-
tan 10, 852 30 Sundsvall. Gör ni det före den
5 mars kommer det med i nästa ”De stöder
bridgen”.

Dalarna
Dalarnas BF tackar sina sponsorer:
• Rätt Pris, Borlänge
• Björsells & Sivelinds Kontorsvaruhus

Falun
Sponsorer till Gruvspelet:
• Blids Bokhandel, Falun

• Cityfrisörerna, Falun
• Falu Ventilations AB
• Lust & Fägring, Falun
• Musik i Dalarna
• Solveig Redhe, Falu BK
• Stora Enso

Jönköping
Dessa företag stöder BK Opalen:
• Smålands Betonghåltagning
• Konradssons Kakel

Munksjö
Munksjö Förpackningar AB sponsrar
BK S:t Gertrud i Skåneserien division II.

Sundsvall
Sponsorer i Sundsvallsronden:
• First Hotel
• Henry Häljeryd
• Lucie’s Language
• Norra Stadsberget
• Nya Cigarr
• SAS
• SCA
• Sundsvalls Bowlinghall

Landskamper hemma

I samband med årets Plattlir på BK S:t Erik i
Stockholm spelades landskamper mellan
Sverige, Indonesien och Bulgarien. Som fjärde
lag spelade det svenska juniorlaget.
Det största utropstecknet stod juniorlaget för,
som med bred marginal betvingade ett av värl-
dens bästa landslag, Indonesien.

EM-fyran Bulgarien mäktade inget lag med,
och de vann samtliga tre matcher i imponerande
stil.

För Sverige spelade Tommy Gullberg, Lars
Andersson, P O Sundelin, Johan Sylvan, Mårten
Gustawsson och Anders Morath.

Det svenska juniorlaget bestod av Fredrik Ny-
ström, Peter Strömberg, Nichlas Eliazohn, Mag-
nus Melander, Tommy Jansson och Per-Ola
Cullin.

RESULTAT Imp
Sverige – Indonesien 49–24

Sverige – Bulgarien 60–103

Sverige J – Bulgarien 57–88

Sverige J – Indonesien 84–55

Bulgarien – Indonesien 99–56


